
 Protokół  Nr XXVIII/06 
 
z XXVIII sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 11 kwietnia 2006 r. w godz.12.00 do 16.30 
 w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Mieścisku. 
 
Adn. 1 
 
 XXVIII sesję Rady Gminy Mieścisko otworzył Przewodniczący Rady – P.Janusz 
Górski. 
Na wstępie powitał zaproszonych na dzisiejszą sesję gości: 
- Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
- pracowników Urzędu Gminy, 
- radnych powiatowych, 
- Komendanta Komisariatu Policji w Skokach – P.Jacka Matysiaka, 
- Gminnego Komendanta OSP w Mieścisku – P.Mariana Bodusa, 
- Przewodniczącego Powiatowej Rady „Samoobrona” – P.Józefa Juszkiewicza, 
- sołtysów wsi, 
- radnych Rady Gminy Mieścisko oraz wszystkich zaproszonych gości. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki do protokołu z sesji). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodniczący Rady gminy stwierdził, że na 15 radnych, na sesji obecnych jest 13, 
wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni to: 
- P.Ireneusz Migas 
- P.Piotr Graczyk 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad XXVIII sesji Rady Gminy, 
jaki radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku sesji Wójt Gminy zgłosił propozycję wprowadzenia 
dodatkowych uchwał: 
- w sprawie zaciągnięcia pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 
- w sprawie zwolnienia z opłaty zgłoszenie o dokonanie wpisu oraz zmian do ewidencji 
działalności gospodarczej. 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Wójta o 
wprowadzenie do porządku w/w uchwał. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” opowiedzieli się za wprowadzeniem 
do porządku obrad proponowanych uchwał. 
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała w sprawie zaciągnięcia 
pożyczek przyjmie w porządku sesji numer 12.3, z kolei uchwała w sprawie zwolnienia z 
opłaty  zostaje wprowadzona w punkcie Podjęcie uchwał jako ostatnia. 
Porządek obrad XXVIII sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przedstawienie porządku obrad XXVIII sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 
zmian. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Sprawozdanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku z działalności 

Ośrodka za rok 2005. 
9. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
11. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2005: 

a) przedłożenie przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy opinii o wykonaniu 
budżetu Gminy za rok 2005 i wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 
Komisji Rewizyjnej, 

c) rozpatrzenie przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 
2005 i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
za rok 2005. 

12. Podjęcie uchwał: 
12.1. w sprawie nadania Statutu Zakładowi Aktywności Zawodowej w Gołaszewie, 
12.2. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na zadanie pod nazwa „Zakup średniego 
samochodu ratowniczo-gaśniczego” dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Mieścisku, 
12.3. w sprawie zaciągnięcia pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 
12.4. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2006 rok, 
12.5. w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na okres 1 roku, 
12.6. w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, 
12.7. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie, 
12.8. w sprawie zwolnienia z opłaty zgłoszenie o dokonanie wpisu oraz zmian do 
ewidencji działalności gospodarczej. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 
Rady Gminy bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Kuryłowicz – w sprawie wysypiska i wylewiska w Jaworówku. Są  one nadal 
używane mimo formalnego zamknięcia. Widoczny był samochód wjeżdżający na wylewisko, 
podobnie na wysypisku jest nawieziona duża ilość gruzu. Radny wnioskował o podjęcie 
działań aby wysypisko i wylewisko było zamknięte. 
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- radny Hoffmann – ponowił zapytanie z ostatniej sesji w sprawie właściciela drogi i 
usankcjonowania tej kwestii celem włączenia drogi w grunty rolników; 
- radny Rodzewicz – ponowił sprawę leżących znaków przy  drodze Mieścisko w kierunku 
Zakrzewa pozostawionych po wykonywaniu chodnika; 
- radna Kapczyńska – w związku z wiosennym porządkowaniem ulic zapytała czy jest 
harmonogram wywożenia piasku z ulic ? 
- radny Rodzewicz – zapytał czy będą czyszczone studzienki odpływowe ? Dużo studzienek 
po zimie jest pozapychanych, miejscami jest równo z kratką; 
 
Adn. – Zapytania sołtysów 
 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – powrócił do sprawy zgłoszonej na ostatniej sesji w 
sprawie problemów z powietrzem w rurociągu. Zapytał czy ktoś to kontrolował, kto jest  temu 
winny: spółka czy może przyczyna leży po stronie rurociągu; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia  
1) prosił o równiarkę na drogi w Sarbii; 
2) skierował wniosek do radnych powiatowych – o równiarkę na drogę z Ochodzy do Sarbii; 
- P.Burzyński – sołtys wsi Nieświastowice: 
1) zwrócił uwagę, że na drodze z Budziejewska przez Nieświastowice do Jaroszewa powstały 
bardzo duże dziury. Ponadto przy lesie zrobiła się duża wyrwa i łatwo spowodować wypadek; 
Sołtys postulował o 2 przyczepy tłucznia 
2) zapytał kiedy będzie remontowana droga z Popowa w kierunku do Miłosławic ? 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie 
1) prosił o równiarkę przy świetlicy w Jaroszewie Drugim. Wskazał też na potrzebę 
wymierzenia działki aby nie wjeżdżać później w zboże jak rolnik zasieje; 
2) ponowił sprawę nie świecących lamp; 
- P.Rolewski Mieczysław – sołtys wsi Pląskowo – prosił o równiarkę na drogę w kierunku do 
Pomarzanek oraz prosił o przyczepę tłuczonego asfaltu na połatanie dziur; 
- P.Benon Rolewski – sołtys wsi Zabiczyn – podziękował za wyrównanie drogi i prosił o 
przyczepę kruszywa; 
Na zapytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy. W swojej wypowiedzi 
poinformował, ze równiarka będzie jeździła sukcesywnie na poszczególne drogi, kiedy będą 
suche; wniosek w sprawie drogi Sarbia-Ochodza zostanie przekazany Dyrektorowi 
Powiatowego Zarządu Dróg;  Jeśli chodzi o teren przy świetlicy w Jaroszewie – to dzierżawca 
jest powiadomiony, że dalej nie ma siać. Łatanie dziur, lampy, kruszywo  – to zacznie być 
robione po świętach; 
Z kolei do wniosku w sprawie naprawy drogi powiatowej ustosunkował się radny powiatowy 
– P.Synoracki Tadeusz informując o złożonej na posiedzeniu Zarządu Powiatu propozycji 
powierzchniowego utrwalania dróg – jako koncepcji taniego remontu dróg, dzięki któremu 
stan dróg na terenie powiatu powinien polepszyć się. 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku – P.Grażyna Witucka 
przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka za rok 2005. 
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(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący Rady złożył informację ze swojej pracy związanej z pełnioną funkcją 
w okresie międzysesyjnym.(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 10 
 
 Przewodniczący Komisji złożyli informacje z prac Komisji w okresie 
międzysesyjnym. 
Wszystkie Komisje odbyły wspólne posiedzenie, którego tematem było zaopiniowanie 
materiałów na sesję Rady Gminy, ponadto Komisja Rolnictwa odbyła dodatkowe posiedzenie 
z udziałem Przewodniczącego Gminnej Spółki Wodnej – P.Teodora Rożewskiego, którego 
tematem była działalność Gminnej Spółki Wodnej za rok 2005 oraz planowane działania na 
rok 2006. 
 
Adn. 11 
 
 
 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2005 w dochodach i wydatkach 
przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. W swojej informacji omówiła 
realizację planów finansowych jednostek budżetowych, instytucji kultury i gospodarstwa 
pomocniczego. Poinformowała o wielkości zadłużenia gminy z tytułu zaciągniętych kredytów 
i pożyczek., łącznej kwoty długu publicznego i kwocie zobowiązań wymagalnych. Zwróciła 
też uwagę na otrzymane środki pozabudżetowe w roku 2005 jako dodatkowe źródła 
dofinansowania. Na zakończenie przedstawiła realizację planu przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej za rok 2005. 
Następnie odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy. 
Następnie Wójt Gminy – P. Andrzej Banaszyński przedstawił informację o ważniejszych 
dokonaniach na terenie gminy Mieścisko w roku 2005. 
Z kolei Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mieścisko – P. Kazimierz Staroń 
przedstawił opinię o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2005, poczym odczytał wniosek 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy – P.Janusz Górski  odczytał opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2005. 
W oparciu o przedłożone materiały i wyrażone opinie  Przewodniczący Rady otworzył 
dyskusję, która wiąże się z rozpatrzeniem przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy. Nadmienić należy, że w/w sprawozdanie było już wcześniej przedmiotem dyskusji na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Podczas sesji w dyskusji głos zabrali: 
- radny Staroń: 
1) zwrócił uwagę na coroczne występujące skutki utraconych dochodów budżetowych z 
tytułu obniżenia górnych stawek podatkowych, które wyniosły kwotę 683.709 zł. Na pewno 
za te środki możnaby wiele zrobić, jednak Rada podejmując taką decyzję miała na względzie 
wszystkie grupy społeczne; 
2) należy z optymizmem przyjąć realizację planów finansowych przez jednostki oświatowe, 
gdzie również zaznaczyło swój wkład dofinansowanie z budżetu gminy;  
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3) wskazał na poprawiający się wynik finansowy gospodarstwa pomocniczego. Ocenia, że 
spełnia ono swoje zadania; 
4) na szczególną uwagę zasługuje fakt powstania Zakładu Aktywności Zawodowej w 
Gołaszewie. Zyskała wieś, gmina i osoby niepełnosprawne; 
- radna Kapczyńska – odniosła się do kwoty środków pozyskanych z zewnątrz, które zasiliły 
budżet gminy dzięki staraniom Wójta co spowodowało, że można było wykonać wiele zadań 
na terenie gminy.  
Ponadto zwróciła uwagę, że budżet został wykonany w stopniu należytym bez znaczących 
odchyleń. 
- radny Górski – analizując wykonanie budżetu gminy za rok 2005 ocenił, że w dużym 
stopniu zostało wykonane to co zaplanowano i uchwalone środki zostały wykorzystane na te 
cele. 
- Kierownik Zespołu ds. Obsługi Oświaty – P.B.Kubikowska – wskazała, że budżet oświaty w 
roku 2005 został wykonany w 100% bez żadnych zobowiązań, na co miało również wpływ 
dofinansowanie w kwocie 206 tys.zł z budżetu gminy.  
W związku z wyczerpaniem dalszych zapytań do sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Przewodniczący Rady poddał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym: na 13 radnych obecnych na sesji, wniosek Komisji Rewizyjnej został 
przyjęty jednogłośnie i tym samym udzielono absolutorium Wójtowi Gminy Mieścisko za rok 
2005. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium, który 
następnie poddał pod głosowanie. Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 
13 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi udzielonego absolutorium i życzył dalszych 
sukcesów dla dobra naszej gminy. 
Z kolei Wójt podziękował za udzielone absolutorium wskazując na wspólny sukces. 
Pozytywnie ocenił współpracę z wszystkimi pracownikami Urzędu Gminy i jednostkami 
organizacyjnymi, jednocześnie widząc szansę na dalszy rozwój. 
Z kolei Przewodniczący Rady zarządził 20-minutowa przerwę. 
 
- uchwała w sprawie nadania Statutu Zakładowi Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
W swojej wypowiedzi poinformował, że poprawki zgłoszone przez radnych na wspólnym 
posiedzeniu Komisji zostały w projekcie statutu uwzględnione. Wskazał, że rehabilitacja jest 
pierwszym zadaniem ZAZ, a drugą rzeczą jest praca. Istnieje możliwość zwiększenia 
zatrudnienia z 25 osób do 30. Stosowne pismo zostało skierowane do Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego z jednoczesnym zabezpieczeniem środków finansowych. 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Raysner – wniósł propozycję do paragrafu 9 statutu o rozważenie możliwości 
rozgraniczenia kompetencji Rady i Wójta. Aktualnie jest mowa o gminie. 
W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że statut jest podstawowym fundamentem. Jest mowa o gminie, 
której organami są Rada i Wójt. Jeśli będzie taka potrzeba uszczegółowienia to zarówno 
Kierownik jak i Wójt będzie zwracał się do Rady o uszczegółowienie. Na dzisiaj mamy za 
małe doświadczenie. Jest to 6 ZAZ w województwie. Wyjaśnieniu podlega jeszcze wiele 
spraw. 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie poddał pod głosowanie. Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
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 - uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na zadanie pod nazwa „Zakup średniego 
samochodu ratowniczo-gaśniczego” dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Ochotnicza Straż Pożarna w Mieścisku wystąpiła z wnioskiem do Związku Ochotniczej 
Straży Pożarnej R.P w Warszawie o dopłatę do zakupu średniego samochodu ratowniczo-
gaśniczego, którego całkowity koszt wynosi 375.000 zł. Samochód ten jest finansowany przez 
Fundusz Ochrony Środowiska, Wojewódzki Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej oraz przez 
samorząd gminy. Źródłem sfinansowania w/w zakupu będą środki własne z budżetu Gminy w 
wysokości 120.000 zł. W związku z powyższym należy w budżecie na 2006 rok uwzględnić 
środki na dofinansowanie w/w zadania w wysokości 20.000 zł i zaciągnąć zobowiązanie na 
2007 rok w wysokości 100.000 zł. 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – zapytał czy omawiany samochód będzie tylko do gaszenia  ?W 
dzisiejszych warunkach potrzebne jest jeszcze dodatkowe wyposażenie ? 
- Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że dzisiaj już nie ma samochodu tylko gaśniczego. Jest to 
samochód ratowniczo-gaśniczy. Dzisiaj prawie 80% wyjazdów jest do ratowania, a 20% jest 
do gaszenia pożarów. W ubiegłym roku nasza jednostka otrzymała zestaw hydrauliczny do 
rozcinania. Ponadto zostali przeszkoleni ratownicy w ramach udzielania pierwszej pomocy. 
- radny Kuryłowicz – prosił o rozsądną obsługę samochodu. Jako przykład podał zdarzenie na 
granicy Jaroszewo-Michalcza, kiedy zapaliły się zabudowania a przy nich niedawno 
posadzony las. Samochód strażacki  jechał po tym lesie. Wiadomo, że w sytuacji zagrożenia 
trzeba robić wszystko szybko, jednak nie powinno się przy tej okazji niszczyć innych rzeczy. 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady przystąpił do odczytania projektu 
 uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. Na 13 radnych obecnych na sesji, uchwała 
w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  przyznał gminie wnioskowane kwoty pożyczek 
na  separatory substancji ropopochodnych do uzbrojenia kanalizacji deszczowych na Oś. 
Michałowskim i ul. Dworcowej w Mieścisku w kwocie 30.000 zł i udział własny 25.470 zł 
oraz na kanalizację sanitarną wraz z przyłączami dla wsi Popowo Kościelne w kwocie 325 
tys..zł i 10.000 zł środki własne. Projekt uchwały był przedmiotem opiniowania na wspólnym 
posiedzeniu Komisji  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. Na 
13 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2006 rok. 
Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień do projektu uchwały. 
W nawiązaniu do omówionego projektu uchwały w sprawie zmian na wspólnym posiedzeniu 
Komisji przypomniała, że projekt dotyczył zwiększenia dochodów o kwotę 216.244 zł i 
wydatków o tę sama kwotę. Środki te pochodziły min. ze zwiększonej kwoty subwencji 
oświatowej 58.899 zł i przeznaczone będą dla Szkoły Podstawowej w Mieścisku – 6.899 zł, 
dla Szkoły Podstawowej w Popowie Kościelnym – 6.500 zł i dla Gimnazjum – 45.500 zł. 
Pozostała kwota dotyczyła zwiększenia środków na świadczenia rodzinne w wysokości 
116.500 zł. Ponadto do budżetu zostały wprowadzone wpływy z tytułu 50% zysku 
gospodarstwa pomocniczego – 40.845 zł. Na sesji Skarbnik Gminy przedstawiła 
autopoprawki do przedstawionego projektu uchwały wniesione przez Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. 
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Na 13 radnych obecnych na sesji, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie. 
 
- uchwała w sprawie zwolnienia z opłaty zgłoszenie o dokonanie wpisu oraz zmian do 
ewidencji działalności gospodarczej. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy.  
Zwolnienie od opłaty dotyczy osób bezrobotnych bez prawa do zasiłku i absolwentów, co ma 
uaktywnić ich na rynku pracy. 
Zwalnia się od opłaty zgłoszenie o dokonanie zmiany we wpisie do ewidencji działalności 
gospodarczej wnoszone przez osoby zobowiązane do tych zmian z powodu administracyjnej 
zmiany nazwy miejscowości, nazwy ulicy, numeru domu lub numeru lokalu. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. 
Na 12 radnych obecnych na sesji (1 radny w przerwie opuścił sesję), uchwała w głosowaniu 
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na okres 1 roku. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Kierownik Brygady Robót Komunalnych przy 
Urzędzie Gminy Mieścisko – P.Arkaduiusz Przysiek. 
Brygada Robót Komunalnych przedłożyła Radzie wniosek o zatwierdzenie taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na okres od 1 maja 2006 r. do 30 
kwietnia 2007 r.. Wartość taryf za dostawę 1 m3 wody z wodociągów gminnych ustalono w 
oparciu o kalkulację kosztów eksploatacji zakładów wodociągowych, opracowaną na bazie 
danych z roku 2005 z kolei podwyżkę taryfy za odprowadzanie 1 m3 ścieków ustalono w 
oparciu o kalkulację kosztów eksploatacji oczyszczalni ścieków, opracowaną na bazie danych 
z roku 2005. Proponowane stawki wynoszą: 1,38 zł za 1 m3  wody, wcześniej było 1,35 zł za 
1 m3, co stanowi około 2% podwyżki. Natomiast stawka za 1 m3  ścieków 3,25 zł , wcześniej 
było 3,18 zł, co stanowi wzrost około 2%. 
Do przedstawionych propozycji stawek zgłoszono następujące zapytania: 
- radny Witucki: 
1) stwierdził, że jego zdaniem podwyżka wody jest nieuzasadniona. W ubiegłym roku przy 
ustalaniu stawki za wodę były przyjęte do kalkulacji  koszty z tytułu utrzymania strefy 
ochronnej przy stacjach wodociągowych i nie zostały one w pełni wykorzystane,  np. 
Gołaszewo, na plan 2.000 zł, wykorzystano 882 zł; Miłosławice na plan 3.000 zł, 
wykorzystano 1.500 zł,  Zabiczyn – na plan 1.000 zł, wykonano 78 zł; 
2) kolejna drażliwa sprawa, to naprawa hydrantów. Na plan 4.000 zł, wykorzystano 406 zł, 
gdzie wg informacji BRK 40 hydrantów było niesprawnych. BRK jest zobowiązana 
dostarczyć jako zarządca wodociągu wodę w odległości 20 m od gospodarstwa. Ma być 
hydrant, który odpowiada odpowiedniemu ciśnieniu. Przy 40 hydrantach niesprawnych, 
zagrożone jest bezpieczeństwo przeciwpożarowe mieszkańców. W tym przypadku jeśli ktoś 
udowodni, że przyczyną spalenia był niesprawny hydrant, Brygada czy gmina ponosi 
dodatkowe koszty; 
3) zwrócił też uwagę, że na utrzymanie sprawności sieci. Do kalkulacji było przyjęte 70 
tys.zł, wykorzystano z tego tylko 17 tys.zł. Z tego wynika, że postępuje dekapitalizacja tych 
urządzeń, a przez to może być spowodowany wzrost ich awaryjności 
4) kolejna drażliwa sprawa to dostarczanie wody do Kłodzina i Jaroszewa. Dopłacamy do 
odzyskania pieniędzy, które dostajemy za sprzedaną wodę w tych miejscowościach 140% co 
jest wielkim nieporozumieniem, a to przenosi się na pozostałych mieszkańców, 
użytkowników tych wodociągów. Wiele rzeczy jest niewykonane, wobec czego uważa, że 
wodociągi nasze są zaniedbane; 
5) kwestia monitoringu – od 3 lat wpisuje się w projekcie do budżetu pieniądze na monitoring 
i tego się nie wykonuje. Gdzie jest nasze bezpieczeństwo ? Przy jednym podejściu można 
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wytruć wszystkich mieszkańców gminy. Pieniądze są ujmowane w budżecie i jest to 
niewykorzystane. W roku bieżącym jest zaplanowane 12 tys. zł. Niepoważne jest 
przedstawianie takich materiałów, a tego się nie realizuje. 
Odpowiedzi na zgłoszone uwagi udzielił Kierownik Brygady Robót Komunalnych – 
P.Arkadiusz Przysiek: 
- w kwestii niewykonania planu – wyjaśnił, że BRK nie była w stanie czasowo wykonać 
niektórych spraw, które były zaplanowane jeśli chodzi o stacje uzdatniania wody. Wykonano 
z kolei inne nieplanowane zadania, min. przełożenie  30 m odcinka wodociągu na ul. Nowej 
w Mieścisku,  pobudowano również odcinek sieci wodociągowej w miejscowości 
Miłosławice celem podłączenia Państwa Andrzejczak. Poza tym wykonano kilkanaście 
wykopów pod drogą wojewódzką 192  w celu wykonania przepustów wodociągowych i 
energetycznych. Były to sytuacje, których nie można było wcześniej przewidzieć, wystąpiły 
nagle i dlatego zmieniono decyzje aby wykonać je zamiast planowanych rzeczy. Koszt 
wykonanych robót jest również wysoki i wynosił 26 tys.zł przy położeniu wodociągu na ul. 
Nowej w Mieścisku, wykonanie przekopów pod drogą wojewódzką – 18 tys.zł i budowa 
wodociągu w Miłosławicach w granicach 13 tys.zł.. 
- kwestia hydrantów -  występuje wiele kradzieży głowic z tych hydrantów. Zostały założone 
już częściowo kapsle plastikowe i to się sprawdza. BRK będzie sukcesywnie w miarę 
możliwości w roku to uzupełniać; 
- sprawa dostarczania wody do miejscowości Kłodzin, Jaroszewo, Jaworówko -  potrzeba 
dużych nakładów inwestycyjnych żeby doprowadzić wodę z naszej stacji. Na narazie 
jesteśmy uzależnieni od stacji uzdatniania wody w Łopiennie i aktualnie nie kalkuluje się 
budować wodociągu dla tych miejscowości; 
- sprawa monitoringu -  pojawiła się kwestia, że można zainstalować monitoring oczyszczalni 
ścieków w Mieścisku i Popowie Kościelnym. Najtrudniejszą rzeczą jednak jest kwestia 
spadku ciśnienia w przepompowni. Zostały poczynione w tym kierunku kroki:  został 
zainstalowany zestaw nowych pomp, nowa szafa sterownicza, która posiada wejścia do 
instalacji elektrycznej i urządzeń pozwalających rejestrować spadki podciśnienia w stacji. 
- radny Witucki – wskazał, że jeśli na hydranty jest zaplanowane 4 tys.zł, a wykorzystane 
10%, to nie zrobiono nic. Radni otrzymali regulamin dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków w którym mówi się, że Straż Pożarna może pobierać wodę z wyznaczonych 
hydrantów. To jest trochę niepoważne żeby szukać hydrantów wyznaczonych mając w 
pobliżu hydrant niewyznaczony.  
Z kolei do zgłoszonych uwag ustosunkował się Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
- w nawiązaniu do niesprawnych 40 hydrantów – wyjaśnił, że one nie zużyły się jeśli chodzi o 
sprawę swojego wieku tylko rozkręcili je złomiarze. Hydranty powinny być naprawione 
wszystkie. Dzisiaj aby naprawić te hydranty to trzeba wymienić je na inny rodzaj hydrantów, 
które mają głowice plastikowe albo blaszane a to wiąże się z dużymi kosztami; 
- sprawa spinki do Kłodzina – jeśli uaktywni się strefa gospodarcza, która tam jest 
wyznaczona to gmina musi doprowadzić wodę do tej strefy. Wtedy nie będzie żadnego 
problemu aby przy tej okazji zrobić odcinek do Kłodzina. 
- sprawa monitoringu – Wójt podzielił zdanie, że monitoring winien być. Tylko często jest 
kwestia wyboru. Co robić w pierwszej kolejności ?  W tym roku musi być sygnalizacja 
podciśnienia spadającego na stacjach.  Z drugiej strony Wójt zwrócił się do radnych aby 
zwracali uwagę kto te hydranty rozkręca ? Te hydranty są już starej generacji i tak jak 
wcześniej Wójt powtórzył, że nie będzie uzbrajał ich w żeliwne głowice po to żeby inni mieli 
z tego pożytek. Będzie nowa generacja hydrantów i tak po kolei będą wymieniane. 
- radny Witucki – ocenił, że w Sarbii, Podlesiu Wysokim, Podlesiu Kościelnym nie mają 
problemu z hydrantami. Wszystkie hydranty mają założone korony do podłączania się z 
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wężami. Straż 2 razy w roku sprawdza wszystkie hydranty i na dzień dzisiejszy wie, gdzie jest 
podkradana woda; 
- Wójt – podziękował za opiekę nad hydrantami; 
- radny Rodzewicz -  wyjaśnił, że chodzi mu aby był wkręt przy hydrancie aby można było 
wkręcić wąż  Wiele jest wykręconych wkładów nie kapsli przy hydrantach na terenie gminy. 
Ponawia ten temat od 3-4 lat. Podał przykłady niesprawnych hydrantów koło Kościoła, koło 
Szkoły  Nie są to chyba duże koszty żeby wymienić z aluminiowego na plastikowy na 
wkręcenie wkładu ? Kapsel to jest jedna sprawa, a wkręt to jest dryga sprawa. 
- jeśli chodzi o Kłodzin i Jaroszewo -  to zdaniem radnego najprostszym rozwiązaniem byłoby 
żeby mieszkańcy płacili cenę, która  obowiązuje w Mieleszynie. Nasza gmina dopłaca prawie 
14 tys.zł. Przecież można rozliczyć wg tamtych kosztów i będzie spokój. Kiedyś to były 
grosze a teraz zaczynają się robić coraz większe koszty; 
- z uwagi na duży wzrost kosztów dla inkasenta w stosunku do ubiegłego roku o około 5 
tys.zł radny zaproponował zakup komputera dla osoby inkasującej za wodę i ścieki; 
- w nawiązaniu do monitoringu – zapytał jakie jest w tej chwili zabezpieczenie stacji 
wodociągowych. Chodzi o zwykły alarm. O tym mówi się od kilku lat i przyjmuje się do 
kalkulacji 1 m3. 
Do zapytań radnego ustosunkował się Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński: 
- wyjaśnił, że jeśli radny podniesie wniosek żeby Rada uchwaliła aby Kłodzin-Jaroszewo 
rozliczać wg kosztów to my to zrobimy, tylko „proszę podjąć taka inicjatywę  aby zrobić 
głosowanie imienne – ja takiej inicjatywy nie podejmę bo uważam, że wszyscy na całej 
gminie powinni płacić równo. Zamiast zamontowania alarmu środki finansowe zostały 
wykorzystane na remont ul. Nowej. 
- jeśli chodzi o wkręty plastikowe przy hydrantach -  będzie to cyklicznie zmieniane. Jednak n 
a plastikowe też nie będziemy wydawać pieniędzy. Będziemy stawiać hydranty nowej 
generacji. 
- wzrost kosztów dla inkasenta – w tej pozycji mieszczą się wypłaty konserwatorów, stróży, 
inkasentów. To co było powiedziane zaległości za wodę zwiększają się. To, że inkasent 
chodzi od domu do domu o każdej porze to jest to, że mamy 80% ściągalności. 
- zwykły alarm – też nic nie daje. W tym roku będzie już alarm normalny, profesjonalny. 
Gorszą rzeczą jest otwarcie zbiorników i tam trzeba mieć alarm. Chcemy zrobić żeby nam 
sygnalizowano awarię, że jeśli spadnie ciśnienie w stacji poniżej 2 atmosfer to już musi 
dzwonić; 
- radny Rodzewicz – sprecyzował, że chodzi mu o usprawnienie pewnych rzeczy, wcale nie 
mówi żeby inkasent nie chodził; 
2) planowane było spięcie Popowa z Mieściskiem – w kalkulacji planowana kwota 20 tys.zł. 
Problem jest od wielu lat, że trzeba zrobić sprawę awaryjnego odwiertu w Miłosłąwicach. 
Jeśli coś się stanie, jeśli będzie większa awaria mogą być problemy z zaopatrzeniem w wodę. 
W planach kalkulacji ; zakłada się te rzeczy od wielu lat 
Do zapytań radnego ustosunkował się Wójt: 
- jako gospodarz wybieram mniejsze zło. Jakby ta dyskusja była przy projekcie budżetu to na 
pewno koparka chodziłaby tam. Zawsze ta dyskusja jest po budżecie, przy ustalaniu stawki. 
Ja biorę na siebie tę odpowiedzialność, że w razie jak coś się stanie to tylko ja będę 
odpowiedzialny. Zgadzam się, że połączenie Budziejewa z Budziejewkiem daje coś i musimy 
się nad tym zastanowić. Jeśli będziemy uchwalać budżet na rok przyszły musimy uwzględnić 
te duże rzeczy; 
- radny Raysner – zgłosił obowiązek podawania do publicznej wiadomości wyników badań 
wody przez Sanepid; 
- P.Przysiek – wyjaśnił, że każdemu kto zwróci się z takim wnioskiem zostaje wydane 
zaświadczenie; 
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- radny Raysner – obowiązująca ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę zobowiązuje 
gminę do okresowego podawania do publicznej wiadomości jakości wody; 
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę na sporządzaną kalkulacje wody. Budżet jest 
projektowany, i w budżecie nie ma  zadania z kolei BRK przyjmuje w kalkulacji inwestycję 
planując 20 tys.zł. Czy nie było konsultacji kalkulacji z budżetem ? Czyli 20 tys.zł było ujęte 
jako argument dla określenia kosztu 1 m3 wody. 
- Wójt – „to jest podobna sytuacja jak była z ul. Gnieźnieńska, Wągrowiecką. Myśmy 
zdecydowali, że jeśli BRK nie jest w stanie wykonać pewnych rzeczy to z tych pieniędzy 
zrobiliśmy sieć bo to jest BRK. Natomiast jeśli chodzi o spinkę to jest to inwestycja i musi 
być zlecenie. Co innego remonty własnej sieci; Nie jest tajemnicą jakość wody. Proponuję 
wyniki umieszczać w BIP-ie „. 
- radny Rodzewicz -  przyjmując 20 tys.zł do kalkulacji to nie miało racji bytu. Radny nie 
neguje tego, że zostało to zużyte w innych celach; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 
sprawie zatwierdzenia  taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na okres 1 roku. 
Poczym poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych obecnych na sesji: 10 radnych głosowało „za”, 2 „przeciw” (Witucki, 
Rodzewicz) i 1 radny „wstrzymał się od głosu” (Rojewski). 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków został przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie regulaminu dostarczania wody  i odprowadzania ścieków. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił P.Arkadiusz Przysiek – Kierownik Brygady Robót 
Komunalnych przy Urzędzie Gminy Mieścisko. 
Obowiązek opracowania regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków przez 
przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne wprowadziła uchwalona w 2001 r. ustawa o 
zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Natomiast ustawa o 
zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz 
niektórych ustaw wyraźnie określiła charakter tego regulaminu, jako aktu prawa 
miejscowego. 
Zgodnie z przepisami, w aktach prawa miejscowego nie powinno się zamieszczać regulacji, 
które znajdują się w ustawie oraz wydanych na jej podstawie przepisach wykonawczych. 
W regulaminach uchwalanych w oparciu o ustawę o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 
zbiorowym odprowadzaniu ścieków było wiele zapisów przytaczanych wprost z ustawy lub 
rozporządzeń wykonawczych. Zakres przedmiotowy regulaminu uległ rozszerzeniu wyłącznie 
o dwa zagadnienia tj. sposoby dokonywania odbioru przez przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjne wykonanego przyłącza oraz warunki dostarczania wody na cele 
przeciwpożarowe. 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych biorących udział w głosowaniu, uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 
W uzasadnieniu do projektu uchwały Wójt wyjaśnił, że dotychczasowy regulamin w pewnym 
stopniu zdezaktualizował się i stąd potrzeba wprowadzenia zmian. 
Do projektu uchwały zgłoszono pytania: 
- radny Staroń – postawił wniosek, że wszyscy mieszkańcy gminy winni zapoznać się z 
regulaminem; 
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- Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że po uchwaleniu, regulamin zostanie wydrukowany w formie 
książeczki i dostarczony do każdej posesji; 
- radna Kapczyńska – czy podmioty prowadzące działalność gospodarczą maja obowiązek 
posiadania koszy względnie miejsc przeznaczonych na odpady i czy oni o tym wiedzą ? W 
czyjej to jest gestii ? Czy w momencie jak otrzymają pozwolenie na prowadzenie działalności 
gospodarczej są zobowiązane żeby przed sklepem, posesją mieć kosze na odpady ? 
- Radca Prawny – w kwestii wyjaśnienia dodała, że nie wydaje się zezwolenia na 
prowadzenie działalności gospodarczej, a zgłasza się działalność gospodarczą i otrzymuje się 
potwierdzenie zgłoszenia. Obowiązek koszy dla osób prowadzących działalność gospodarczą 
będzie wynikał tylko z tego regulaminu, nie ze zgłoszenia o prowadzeniu ewidencji 
działalności gospodarczej. Nie można tego uzależniać. 
- radna Kapczyńska – zapytała czy wobec tego osoby prowadzące działalność gospodarczą 
otrzymają regulaminy ? 
- Radca Prawny – wyjaśniła, że regulamin wejdzie w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia 
w Dzienniku Urzędowym. W gestii samorządu będzie leżeć aby w/w podmioty otrzymały 
regulaminy, tak jak wszyscy mieszkańcy; 
- Wójt – wyjaśnił, że na wszystkich spotkaniach z przedsiębiorcami zawsze ten temat jest 
wspominany. Każdy kto na terenie gminy prowadzi działalność, niekoniecznie zgłoszoną 
musi mieć od Starosty decyzję ile tektury, szkła itp. Rocznie produkuje. 
- radny Hoffmann – dodał, że na każde odpady musi być wyznaczone potwierdzenie ich 
odbioru. Wynika to z programu zagospodarowania odpadów poprodukcyjnych; 
- Radca – w/w program wynika z zupełnie innych przepisów, a mianowicie z ustawy o 
odpadach i nie jest to uregulowane tym regulaminem. Przepisy dla poszczególnego 
przedsiębiorcy są różne, w zależności od tego jaka jest produkcja, przedmiot prowadzonej 
działalności. Ten regulamin dotyczy odpadów głównie komunalnych. 
- Przewodniczący Rady – zapytał jakie są możliwości konsekwencji w stosunku do osób, 
które nie przestrzegają tego regulaminu ? 
- Radca Prawny – wyjaśniła, że jeśli ktoś nie przestrzega regulaminu ustawa o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminie jasno określa jakie są skutki. Jest to wykroczenie i podlega 
sankcjom określonym w ustawie o wykroczeniach. Częściowo jest możliwość w przypadku 
działania niezgodnego z regulaminem zastępczego wykonania przez gminę szeregu 
obowiązków i obciążenia samych mieszkańców. 
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że są osoby, które nie podłączyły się do dzisiaj do 
kanalizacji. Zdaniem radnego  zawarte w regulaminie niektóre punkty będą uchwalone i nie 
będą egzekwowane. 
- Wójt – do tego zakresu kontroli jest inspektor sanitarny i inspektor nadzoru budowlanego. Ja 
mogę im zlecić badanie szczelności szamba, ale może być tak, że ścieki przywożone z 
szamba będą 3-krotnie droższe. Osób nie podłączonych do kanalizacji tych co mieszkają nie 
zostało dużo.. W myśl nowych przepisów mieszkaniec nie dostanie pozwolenia na budowę 
jak nie będzie podłączony do kanalizacji. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodniczący Rady wyjaśnił, że obszerny regulamin 
jest integralną częścią uchwały w związku z powyższym odczytał tylko sam projekt uchwały. 
Na 12 radnych biorących udział w głosowaniu (radny Dereziński czasowo nieobeny) uchwała 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zwolnienia z opłaty zgłoszenie o dokonanie wpisu oraz zmian do 
ewidencji działalności gospodarczej. 
Zwolnienie osób bezrobotnych i absolwentów ma uaktywnić ich na rynku pracy. W związku z 
dokonywaniem administracyjnych zmian nazwy miejscowości, nazwy ulic, numeru domów 
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lub numeru lokalu, osoby prowadzące działalność gospodarczą zobowiązane do dokonania 
zmian we wpisie do ewidencji działalności gospodarczej, co wiąże się z koniecznością 
pobrania opłaty wynikającej z ustawy – Prawo działalności gospodarczej. 
Ponieważ powyższe zmiany stwarzają konieczność wymiany dokumentów (co pociąga za 
sobą koszty finansowe) zasadnym jest podjęcie niniejszej uchwały. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. 
Na 12 radnych biorących udział w głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Adn. 13  – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 - radnemu Kuryłowiczowi – oficjalnie wysypisko jest zamknięte. „Rozmawiałem z 
Nadleśniczym, chciałem tę drogę zamknąć. Nadleśniczy powiedział, ze nie można bo 
zagrodzi dojazd. Coś trzeba będzie tam zrobić „. 
- radnemu Hoffmannowi – „od suszarni do skrzyżowania z brukiem jest droga gminna, dalej 
jest wojewódzka. Wystąpimy do Wojewody celem komunalizacji i sprzedamy potem 
mieszkańcom”. 
- radny Rodzewicz -  „sprawa znaków. Dopiero od 2 tygodni można kopać. Będzie to 
wykonane. W sprawie studzienek – będą oczyszczone jak zamieciemy piasek”. 
- radnej Kapczyńskiej -  „zdecydowałem, że najpierw zamiatamy ręcznie. Robią to osoby 
zatrudnione na pracach społecznie użytecznych.. W Mieścisku najpierw zamiatane są ulice 
dobre technicznie: Wągrowiecka, Plac Powstańców Wlkp. w czwartek i piątek. W piątek i 
sobotę będzie jeździł ciągnik z przyczepą”. 
 
Adn. 14 - Wolne głosy i wnioski 
- Sekretarz Gminy: 
1) udzieliła wyjaśnień w kwestii używania kodów pocztowych. W tej sprawie zwróciła się z 
pytaniem do Pani Naczelnik Poczty, która wyjaśniła, że nie ma poczty jako budynku, ale kody 
pocztowe pozostają tak jak było dotychczas z tą różnicą, że Jaroszewo – będzie miało pocztę 
Jaroszewo Pierwsze, z kolei w Jaroszewie Drugim nie ma poczty jako budynku i jest poczta 
Jaroszewo Pierwsze; 
2) przekazała informację otrzymaną z Gminnego Centrum Informacji, że Fundacja 
Wspierania Wsi ogłasza konkurs „Nasza świetlica”. Po napisaniu stosownego projektu jest 
możliwość otrzymania od 5 do 20 tys.zł na świetlicę. O środki mogą występować wsie, 
stowarzyszenia, Koła Gospodyń. 
- radny Raysner -  nawiązał do informacji Wójta z ostatniej sesji, w której poinformował o 
budowie sali sportowej ale też szansy budowy basenu. Chciałby aby tę wiadomość 
rozszerzyć; 
- radny Witucki – zapytał czy osoby zatrudnione w ramach prac społecznie użytecznych są 
oprócz Mieściska też dla innych miejscowości ? 
- Sekretarz Gminy – w odpowiedzi wyjaśniła, że są to osoby, które pobierają zasiłek z OPS i 
te co nie pobierają a są wpisane do ewidencji Biura Pracy. Te osoby wyznaczono do miejsc, 
gdzie są gminne tereny. Urząd wnioskował o 15 osób przez 9 miesięcy, niestety otrzymaliśmy 
13 osób na 3 miesiące. Te osoby mogą być tylko zatrudnione w miejscu zamieszkania. 
- P.Jan Wojtyszyn – Dyrektor Szkoły Podstawowej – poinformował, że jesienią ubiegłego 
roku zostało zawiązane stowarzyszenie pomocy uczniom, które zostało zarejestrowane. 
Uroczysta inauguracja jego działalności odbyła się 1 kwietnia w przeddzień śmierci Jana 
Pawła II. Właśnie taką nazwę nosi stowarzyszenie. Główną jego działalnością będzie 
fundowanie stypendiów dla uczniów najlepszych i dobrych niezamożnych aby pomóc w 
dalszym dokształcaniu. Zostały wręczone 23 akty przydzielenia stypendium. Z tego miejsca 
chciał zachęcić do ofiarności na rzecz stowarzyszenia. 
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- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko -  w nawiązaniu do informacji o porządkowaniu 
cmentarzy poniemieckich zgłosił, że w jego wsi są 2 cmentarze poniemieckie zaniedbane i 
oprócz tego ze słyszenia wiadomo mu, że w parku w Jaworówku kiedyś były 3 mogiły. Sladu 
tych grobów nie ma, ale żyją osoby które mogłyby wskazać przypuszczalne miejsca, coś 
powiedzieć na ten temat; 
- radna Soczka – zwróciła uwagę na zupełnie niefunkcjonalny podjazd do poczty w 
Mieścisku. Proponowała zrobienie tam miejsca na kilka samochodów. 
- radny Rodzewicz – powiadomił, że przy bloku Nauczyciela zostały wycięte krzaki i 
zgrabione liście. Prosił o przyczepę w celu zabrania tego. 
- radny Raysner – powrócił do pytania o perspektywie basenu. 
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że nadal prowadzone są rozmowy na temat sali. Ja 
zasygnalizowałem, że taka możliwość istnieje. „Powiedziałem, że nasz program gminny to 
pobudowanie w tym roku 4 izb lekcyjnych, a w przyszłym roku pobudowanie z dofinansowań 
zewnętrznych hali sportowej tak jak jest w projekcie. Jeśli w projekcie istnieje możliwość 
żeby istniały dalsze obiekty, a na to znajdzie się inwestor to będziemy robić wszystko żeby 
oszczędzać nasze środki, a z cudzych budować dalsze obiekty, ale to jest jeszcze za wcześnie. 
Ja podałem, że taka możliwość istnieje „ 
W odpowiedzi radnemu Rodzewiczowi poinformował, że śmieci zostaną wywiezione. 
Panu Chojnackiemu – podziękował za zgłoszone sygnały o mogiłach w Jaworówku. 
Pani radnej Soczka – w sprawie podjazdu. Wniosek został przekazany Pani Naczelnik Poczty. 
Trudno coś remontować nie robiąc podjazdu. Wniosek zostanie ponowiony; 
- Przewodniczący  Rady – przypomniał radnym o terminie składania oświadczeń 
majątkowych do 30 kwietnia br.. 
Na zakończenie Wójt w imieniu własnym i współpracowników złożył wszystkim życzenia 
świąteczne z okazji zbliżających się świąt wielkanocnych. 
- P.Szcześniak Jan – mieszkaniec Mieściska – zapytał kiedy będą załatane dziury na ulicach 
Polnej, Pokoju  ? 
2) studzienka przy wjeździe na ul. Łąkową siada coraz niżej. Sprawa już była wcześniej 
zgłaszana; 
3) od strony Przedszkola przewody linii wysokiego napięcia dotykają drzew. Zagraża to 
bezpieczeństwu; 
- Dyrektor Przedszkola – w kwestii przewodów wyjaśniła, że nie ma tam prądu. One obniżyły 
się przez wichurę. 
Wójt wyjaśnił, że w kwestii naprawy studzienki i dziur na drogach musi być zrobiony 
przetarg na roboty. 
 W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodniczący Rady złożył 
wszystkim zebranym życzenia świąteczne, podziękował za udział i zamknął XXVIII sesję 
Rady Gminy. 
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